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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 

Sammanträdesdatum     

 

 Kommunala pensionärsrådet 
    

  2017-12-14  Blad 1 (15) 
) 

 

Plats och tid  Folkets hus, sammanträdesrum Grelsgård kl. 09.30 -12:00 

 

Beslutande  Nils-Bengt Nilsson (C) ordförande 
  Deanne Edin (S) 
  Christine Nilsson-Lif (PRO) 
  Inga-Britt Hedström (PRO), tjänstgörande ersättare 
  Bertil Lind (PRO), tjänstgörande ersättare  
  Jan Hansson (PRO) §§- 31- 36 
  Bernth Nygren (PRO)  
  Maj-Britt Häggkvist (PRO) 
  Gunvor Lindmark (SPF), tjänstgörande ersättare  
  Pia Backman (SPF) 
  Torsten Eriksson (PRO)   
 
 
 
   
Övriga närvarande Berit Nordkvist, sekreterare 
  Inga-Britt Nilsson (C)   
  Aki Järvinen, socialchef § 33 
  Monika Lundgren, verksamhetschef närvårdsområde/Backe/ 

Strömsund, NÄVA § 42 
   
 
   
 
 
 
 
 
   
Utses att justera Bernth Nygren 
 

Justeringens plats och tid Kommunhuset, vård- och socialförvaltningen, 2017-12-20 
    
 

Underskrifter Sekreterare ....................................................................... Paragrafer 31- 43 
  Berit Nordkvist 

 
 

 Ordförande ......................................................................... 

  Nils-Bengt Nilsson 
 

 Justerare ......................................................................... 

   Bernth Nygren 
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  § 31 
 

Godkännande av föredragningslista 
 
Föredragningslistan godkänns 

 
  ______ 
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§ 32 
 

Föregående protokoll 
 
Föregående protokoll finns att hämta på kommunens hemsida. 
(Under fliken kommun och politik/möten kallelser och proto-
koll/kommunala pensionärsrådet) 
  
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Föregående protokoll den 27 september 2017 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
_____ 
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  § 33 
 
Information från vård och socialförvaltningen 
 
Socialchef Aki Järvinen lämnar svar på den skrivelse som pensionärs-
rådet skickat till kommunstyrelsen angående företaget Ung omsorgs af-
färsidé och förslag på verksamhet i Strömsunds kommun.  Företaget 
”Ung omsorg” har ett intressant koncept men för förvaltingen skulle en 
sådan verksamhet innebära en stor extra utgift som det inte finns bud-
get för.  
 
Förvaltningen har en ekonomisk och personell utmaning framöver.  
Vår kommun har en äldreomsorg med bra kvalité, Kostnaden per bru-
kare inom särskilda boenden ligger bland de 20 % lägsta i riket. 
Kostnaden för hemtjänst är ca 30 % högre än riket i genomsnitt.  
Orsaken till den högre kostnaden i hemtjänst är bland annat att många 
med stort vårdbehov väljer att bo kvar i sina hus och avstånden i kom-
munen är stora.  
 
Antalet som får försörjningsstöd är konstant, antalet utrikesfödda som 
står utanför arbetsmarknaden och som har behov av försörjningsstöd 
har ökat. Staten kompenserar delvis detta genom etableringsstöd de 
första två åren, därefter aktivitetsstöd max 450 dagar från försäkrings-
kassan. I kommunen har vi stort behov av arbetskraft, vi behöver utri-
kesfödda i äldreomsorgen.  Genom arbetsförmedlingen kan utrikes-
födda erbjudas extratjänst under två års tid. I vården innebär detta att 
våra undersköterskor kan avlastas och få mer tid att jobba med det man 
är utbildad för.  
 
Kommunens arbetsmarknadsenhet jobbar för att minska arbetslöshet 
och bidragsberoende i samarbete med arbetsförmedling och individ och 
familjeomsorg På AME jobbar enhetschef, arbetsledare jobbcoach och 
praktiksamordnare. AME driver verksamheten Jobbcenter som syssel-
sätter 10-12 personer som varit arbetslösa under en längre tid.  AME 
hjälper människor ut på arbetsmarknaden genom praktikplatser, extra-
tjänster mm. Idag finns ca 29 extratjänster. Målet 2017 är att ha 40 extra-
tjänster i kommunen, vilket skulle reducera behovet av försörjnings-
stöd, extratjänsterna betalas av arbetsförmedlingen och staten. 
 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet tackar för informationen. 
_____ 
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§ 34 
 
Skrivelse till kommunstyrelsen angående trafiksituationen 
i Rossön  
 
Jan Hansson (PRO) fick vid rådets förra sammanträde den 27 septem-
ber 2017 uppdraget att utforma en skrivelse till kommunstyrelsen angå-
ende trafiksituationen i Rossön. Pensionärsrådet tar del av skrivelsen. 
bilaga/skrivelse 
 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
1. Pensionärsrådet beslutar skicka skrivelse angående Bodumsbron i  
    Rossön till kommunstyrelsen för vidare beredning.  
 
2. Pensionärsrådet inväntar kommunstyrelsens svar. 
 
_____ 
 
Beslutsexpediering 
Kommunstyrelsen 
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§ 35 
 

Rapport om skickad skrivelse angående utbildning av fot-
vårdare på orten 
 
Pensionärsrådet beslutade vid sammanträde den 27 september 2017 att 
skicka vidare inkommen skrivelse från SPF om fotvård till kommunsty-
relsen. Skrivelsen har nu vidarebefordrats till framtids- och utvecklings-
förvaltningen (FUF). I dagsläget har FUF inte någon utbildning till fot-
vårdare i det ordinarie utbildningsprogrammet, därför kan pensionärs-
rådet inte få något svar till dagens sammanträde. 
 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet beslutar att bevaka vad som kommer att hända i ären-
det. 
 
_____ 
 
Beslutsexpediering 

Framtids och utvecklingsförvaltningen 
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  § 36 
 
Rapport från kommunstyrelsen 
 
 I Gäddede kommer förmodligen ny skola att byggas. Kostnad c:a   

50 miljoner kronor, ungefär samma kostnad som en renovering av 
nuvarande skola och lån av tillfälliga skollokaler under renoverings-
tiden. Nuvarande gymnastiksal och bad kommer att behållas. 
 

 Vid Regnsbågens förskola i Ulriksfors (privatägd) har man hittat för-
oreningar (bl.a. bly) i marken vilket föranlett en akut åtgärd. 
Strömsunds kommun har tagit stor del av saneringskostnaden. Sane-
ringsarbetet är utfört.  

 

 Kommunen har köpt in en privatägd skogsfastighet (18 ha)   
    på Rotnästet. Detta för att säkra befintligt motionsspår och elljusspår   
    av allmänintresse. 

 

 Marknadsföringsbidrag beviljas Beaver Trap Trail  
     långdistanstävlingarna i Norråker mars 2018, Jämtlands  
     slädhundsklubb för tävlingen Amundsen Race och   
     Jimmy Olsén Racing för tävling kommande säsong på elit 
     nivå. 
 

 Ansökan om driftsbidrag 2018 beviljas för Strömsunds skoterallians   
     som verkar för ett fungerande skoterledsystem med fokus på säker 
     het.  
 

 Fjällsjö framtid beviljas ekonomiskt stöd 2018 för att kunna  
     upprätthålla den service som utförs på byaservicekontoret. 
 

 Bygdens intresseförening i Hoting beviljas ökat ekonomiskt stöd, 
för ett kontor med samhällsservice dit människor på orten kan vända 

sig. 
    
 Strömsunds kommun basfinansierar Jämtland Härjedalen 
    Turism, (JHT) tillsammans med övriga kommuner i länet. 
    

 Kommunen beslutade 2016 om att bilda ett regleringsområde för   
     skoterkörning i Frostviken. Nu har det uppdagats att kommuner inte   
     har rätt enligt lag att besluta om regleringsområde. Ny lag föreslås  
     träda i kraft från 1 maj.  
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forts. § 36 
 

 Bredband Frostviken har inte installerats som utlovat, installationer  
     som skulle vara utförda 2017 kommer att utföras först 2018. 

 

 Luftburet bredband kommer att testas till Renån, förhoppningsvis  
     redan första kvartalet 2018.  
 

 Ny skolchef tillträder 1 mars. Tillförordnad chef fram till dess är nu-
varande chef för miljö och byggnadsförvaltningen.  

 

 Två av de extratjänster som kan disponeras av kommunen kommer  
     förhoppningsvis att placeras som husvärdar i Rossö Center. Hand-     
     ledare för dessa är ännu inte utsedda.  

  
  
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet tackar för informationen. 
 
_____ 
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§ 37 
 
Rapport från regionens pensionärsråd 
 
Bernth Nygren (PRO) informerar om stroke nationellt och i Jämtland. I 
Sverige är det 30. 000 som varje år drabbas av stroke. Jämtland har 420 
strokepatienter /år. 50 % är kvinnor och 50 % är män. Medelåldern för 
män är 78 år och för kvinnor 73 år. Var fjärde patient är yngre. Stroke-
drabbade är den största patientgruppen på sjukhuset. Den som drab-
bats av stroke behöver snabbt komma till sjukhus. 
 
Om du misstänker Stroke hos dig själv eller någon i din omgivning, 
ring omedelbart 112. 
 
Lär dig symtom på stroke. Gör AKUT-testet! 
A ansikte           Kan personen le och visa tänderna?  
K kroppsdel     Kan personen lyfta armarna och hålla dem uppe 10 sek? 
U uttal               Kan personen upprepa en enkel mening? 
T tid                   Varje sekund räknas! 
 
A Om ena mungipan hänger ring 112 
K Om ena armen faller ring 112 
U Om personen sluddrar ring 112 
T Tveka aldrig ring direkt 112 
 
Regionens pensionärsråd har också framfört behovet av ökad beman-
ning på akuten. Många har lång väntan på akuten efter första bedöm-
ning och kan behöva mat och tillsyn under väntetiden. Akutens ansva-
riga kommer att följa upp detta. 
 
 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet tackar för informationen. 
 
_____ 
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§ 38 
 
Rapport från anhörigdagen i Strömsund den 8 november 
och i Gäddede den 9 november  
 
Berit Nordkvist som är samordnare för anhörigstöd i kommunen berät-
tar om anhörigdagarna den 8 och 9 november. På anhörigdagarna del-
tog förutom anhöriga och kommunens kontaktpersoner för anhörigstöd 
även anhörigas riksförbund, Den 8 november hade vi inbjudit anhöriga 
både dag och kvällstid. Den 9 november visade även en film om rehabi-
litering från stroke i RAS- projektet (Reaktivering i Samverkan).  

 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet tackar för informationen. 
 
_____ 
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§ 39 
 
Sammanträdesdagar för arbetsutskott och pensionärsråd 
2018 
 
Förslag till sammanträdestider för arbetsutskott och pensionärsråd 2018 
 
Pensionärsråd Arbetsutskott 
14 februari 23 januari 
16 maj 12 april 
26 september 29 augusti 
11 december 7 november 
 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet beslutar fastställa sammanträdesdagar enligt förslag.  
 
_____ 
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§ 40 
 
Delgivningar  
 
1. PRO i Hammerdal har utsett Torsten Eriksson som ledamot i kommunala 
    pensionärsrådet för tiden intill PRO:s  kommande årsmöte 2018 efter  
    Sture Danielsson 

 
2. Information från pensionsmyndigeten om bostadstillägg för pensionärer 

/bilaga 
 

3. Enkät ” Finns det ett pensionärsråd i din kommun”  
 

 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet har tagit del av svar på enkät. Delgivningarna läggs till 
handlingarna. 

 
_____ 
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§ 41 
 
Sent inkomna ärenden 
 
Inga sent inkomna ärenden denna gång 

 
_____ 
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  § 42 
 
Hur löser primärvården verksamheten i Strömsunds kom-
mun när hälsocentralen i Hammerdal stängs vid årsskiftet 
 
Monica Lundgren/verksamhetschef närvårdsområde 
Backe/Strömsund, NÄVA har inbjudits till pensionärsrådet att svara på 
hur primärvårdens verksamhet i Strömsunds kommun kommer att se 
ut efter årsskiftet när Nya Närvården stänger sin hälsocentral i Ham-
merdal. 
   
Monikas svarar att primärvårdens uppdrag i Hammerdal efter årsskif-
tet blir att erbjuda läkarinsatser i det särskilda boendet Åshamra. Mo-
nika önskar att Kristina Selling ska fortsätta som läkare för Åshamra för 
att behålla kontinuitet och läkare med hög kompetens. Önskvärt med 
besök på plats som tidigare.  
 
Pensionärsrådet ställer också frågan om det finns resurser att ta emot de 
som tidigare varit listade i Nya Närvården Hammerdal. När det gäller 
listning är det den enskilde som avgör vilken vårdgivare som de väljer 
en del kanske fortsätter att välja och behålla Nya Närvården 
 
Som vårdgivare måste vi hjälpas åt.  Beredskap och jour har Regionens 
primärvård i Strömsunds kommun gemensamt med Nya Närvården i 
bra samverkan. Beredskap fördelas utifrån antalet listade. Idag har lä-
kare beredskap röda dagar mellan 10-17, vardagar mellan 17-21. Kom-
muninnevånare ringer sjukvårdsrådgivningen 1177. Om läget är akut 
ringer man 112. Sjukvårdsrådgivningen är ett stöd för många och är 
tillgängligt dygnet runt.  
 
När det gäller frågor om ambulans föreslår Monica att pensionärsrådet 
bjuder in chef för ambulansen för genomgång av statistik utifrån de 
ärenden som redovisats i media.  
 
Läkarbemanning i primärvården i Backe ser bra ut med två fast an-
ställda läkare och bra koninuitet under 2017 med hyrläkare i Ström-
sund. Under 2018 får vi fortsätta försöka rekrytera läkare som vill 
stanna i Strömsund men det är mycket svårt.  

 
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
Pensionärsrådet tackar för informationen och återkommer längre fram 
 
_____ 
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§ 43 
 
Övriga frågor 
 
Det vore önskvärt att vår kommun säger ja till att dela ut halkskydd till 
kommunens pensionärer. Pensionärsrådet beslutade redan 10 december 
2015 att skicka en förfrågan till dåvarande kommunchef om att alla 
pensionärer skulle få ett par halkskydd som nyårsgåva. Tyvärr hanns 
inte detta med då sekreteraren blev sjukskriven p.g.a. halkolycka.  
 
Som fastighetsägare är du skyldig att vid halka sanda gångbanan utan-
för din fastighet. Ibland saknas tillgång till sand på vissa av kommu-
nens utlämningsställen. 
                             
Kommunala pensionärsrådets beslut 
 
1. Skrivelse skickas till kommunstyrelsen med önskemål om halkskydd 
    till kommunens pensionärer 
 

2. Tillgång till sand saknas på vissa av kommunens utlämningsställen. 
Göran Espmark får uppdraget att kontakta ansvarig inom   
teknik- och serviceförvaltningen om att detta. 

 

_____ 
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